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Kohtumisel osales 16 inimest, sh 4 RMK esindajat. 

Viljandimaa metsaülem Elor Ilmet tervitab kohaletulnuid ja selgitab, et RMK peab Mõisaküla kalmistu 

ümbruse metsa eriliseks metsaks – kõrgendatud avaliku huviga metsaks –  kus kõik arutatakse 

kohaliku kogukonnaga läbi. Hetkel metsatööde osas plaani ei ole, kuid metsa seisukorda vaadates on 

vajadus mingeid töid plaanida. Metsaülem teeb kokkuvõtte kalmistu ümbruse metsadest. Ühes osas 

on harvik, mida tuleks uuendada, sest üksikute kuuskede ümber on kasvamas sarapuu, mille alt ei 

pääse valgusnõudlikud puud kasvama. Teises osas on üraskikolle – metsaülem näitab pilti metsa 

seisukorrast. Kalmistuga külgneb ka küpsuse saavutanud kase-kuuse segamets. 

Varumisjuht Herkki Kauts küsib kogukonnalt, kas üldse soovitakse, et RMK midagi siin teeb. Kauts 

selgitab, miks seaduse järgi on vaja tegeleda harvikuga. Metsaseaduse on metsaomanik kohustatud 

halvas sanitaarses seisus olevad puistud taasmetsastama. Teisest küljest on tegemist kalmistu 

ümbrusega ja varumisjuht küsib kohaletulnutelt, millal siin on üldse sobilik aeg töid teha. 

Kalmistuvaht Hille Jersolav leiab, et matuseid on vähe, talvel on vaiksem.  

Metsaülem Elor Ilmet pakub välja veel võimaluse kase-kuuse segametsas teha aegjärkne raie – 

raiutakse osaliselt välja, luuakse elujõulisele järelkasvule sobivad tingimused ja hiljem raiutakse teist 

korda. 

Tekib arutelu erinevate tuulesuundade üle – suureneb oht kalmistul puude murdumiseks.  

RMK praaker Veljo Kask nendib, et mõlemal juhul jääb oht tuulemurruks: 1) kui teeme raie, siis on 

kalmistul puud on tuultele rohkem avatud, 2) kui ei tee ja metsast langevad puud kalmistule, sest 

kuivavad. Praaker leiab, et ei saa anda garantiisid ja ühte head lahendust ei ole. 

Kohtumisel osalejad väljendavad oma seisukohta, et töid tuleb teha.  

Mulgi valla keskkonna-heaolu komisjoni esimees Raul Song: Konsulteerides kolleegidega, oleme 

seisukohal, et suured kuused, mis ohustavad kalmistut, tuleks ära võtta.  

Kohaletulnutel tekib arutelu, kuidas erinevatel Mulgi valla kalmistutel on töid tehtud ja kuidas 

inimesed on harjunud vaatepildiga. 

Mulgi vallavalitsuse liige Ervin Tamberg: Meie kätt ette ei pane. Ühel hetkel on vaja otsustada ja need 

tööd ära teha. 

Tekib arutelu, millal oleks kõige sobilikum aeg. Leitakse, et kõige parem on teha kuival ajal suvel 

lõpus. Lepitakse kokku, et töid ei plaanita enne kodukandipäevasid augusti esimesel nädalavahetusel. 

Tehakse kokkulepe, et matustel tööd peatatakse. 

Metsaülem Elor Ilmet võtab kohtumise kokku mõttega, et RMK koostab metsanduslikest teadmistest 

lähtuvalt Mõisaküla kalmistu ümber kava projekti. Koosolekul kõlasid mõtted, et töid alustatakse 

harvikust ja õigeusu kalmistu taga olevalt vana kuuse osast, kus on üraskikahjustus. Kase-kuuse 

segametsas  võiks töid lükata edasi nii kaua kui võimalik ja töid sellesse kümnendisse ei kavandata. 

Kui selles metsaosas tekib erakorralise raie vajadus, siis räägime kogukonnaga selle läbi. Enne 

võimaliku raietegevuse algust räägitakse läbi kalmistuvahiga, et leida sobilikum aeg metsatööde 

tegemiseks. 


